

Porządek obrad:

1. Regulamin świetlic wiejskich.
2. Sprawy bieżące.
3. Sprawy mieszkaniowe.

Ad. 1

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że temat dotyczący regulaminu świetlic wiejskich zostanie przeniesiony na drugie półrocze, ponieważ otrzymała informację od Pana Burmistrza, że trwają jeszcze prace nad jego treścią.

Ad. 2

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poprosiła o kilka słów na temat projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Sobótka.

Pan Jakub Zawada poinformował, że zmieniła się ustawa dotycząca zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na mocy której zakłady miały opracować projekty regulaminów dostarczania wody i odprowadzania ścieków, które następnie uchwałą Rady miały zostać przekazane do Przedsiębiorstwa Polskie Wody celem zaopiniowania. Zazaczył, że Rada Miejska w Sobótce również podjęła taką uchwałę w lipcu 2018 r., ale opinia Polskich Wód, jaka wpłynęła do gminy w październiku była negatywna i zalecono szereg poprawek. Dodał, że myśleliśmy, że po wprowadzeniu tych poprawek będzie można już przyjąć regulamin bez konieczności ponownego jego opiniowania, ale po zasięgnięciu informacji w Wydziale Nadzoru i Kontroli okazało się, że niestety w związku z tym, że niektóre zapisy są zmieniane lub dopisywane istnieje konieczność ponownego uzyskania opinii Polskich Wód. Dodał, że w projekcie regulaminu, w rozdziale 2 pkt. 11 jest wykropkowana pozycja, ale mowa o 0,1m³. Poinformował, że Polskie Wody będą miały 3 miesiące czasu na zaopiniowanie tego projektu i dopiero po uzyskaniu opinii pozytywnej będzie można podjąć właściwą uchwałę.

Pan Jarosław Cieply Przedstawiciel ZGKiM „Ślęza” poinformował, że w poprzednim projekcie regulaminu przyjęli taką zasadę, aby nie powielać w nim zapisów wynikających z innych ustaw lub rozporządzeń, ale niestety nakazano wprowadzenie tych zapisów.

Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że jest bardzo ciekawa jak podejście do tego tematu organ nadzoru, który stoi na stanowisku, aby nie powielać zapisów ustawowych.

Pan Jarosław Cieply Przedstawiciel ZGKiM „Ślęza” poinformował, że w rządowym centrum legislacyjnym jest już projekt zmiany ustawy i jeżeli zostanie ona wprowadzona to trzeba będzie kolejny raz zmieniać regulamin.

Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt regulaminu.

Radny Rafał Kotwica zapytał, do kiedy ma zostać skończony pierwszy odcinek kanalizacji?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że do końca czerwca.

Pani Aleksandra Bąkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie obrębu Sulistrowiczki (dz. nr 3/14 i 3/15). Dodała, że mowa o przedłużeniu ulicy **Kwiatu Paproci**.

Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

Pani Aleksandra Bąkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie obrębu Sulistrowice (dz. nr 201/3). Propozycje Nenufarów, Kormoranów, Romantyczna, Rybacka.

Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała nadanie nazwy **Plażowa**.

Pani Aleksandra Bąkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie obrębu Krysztalowice (dz. nr 101/2). Propozycje: Topolowa, Groszkowa, Jałowcowa, Tarninowa, Czeremchowa.

Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała nadanie nazwy **Topolowa**.

Pani Aleksandra Bąkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie obrębu Olbrachtowice (dz. nr 172). Propozycje: Żurawia, Fistaszkowa, Pralinkowa.

Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała nadanie nazwy **Żurawia**.

Pani Aleksandra Bąkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie obrębu Sobótka (dz. nr 32/8, 32/25 AM – 12). Dodała, że jest to ulica, przy której mamy do sprzedania działki gminne. Poinformowała, że w najbliższej okolicy znajduje się ulica Warszawska, Kamienna i A. Mickiewicza. Propozycje nazw: Ciasteczkowa, Piernikowa, Waniliowa, Cynamonowa, Pistacjowa. Dodała, że zastanawiają się również nad tym, czy nie kontynuować nazwisk poetów np. Stanisława Lema.

Komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała nadanie nazwy ulicy **Wisławy Szymborskiej**.

Agata Reksć poinformowała, że w związku z wyborami ławników na kadencję 2020-2023 niezbędne jest powołanie zespołu, który wyda opinię o złożonych zgłoszeniach, w szczególności w zakresie spełniania przez nich wymogów określonych w ustawie.

Zaproponowano, aby w skład zespołu opiniującego weszła cała Komisja Spraw Obywatelskich.

Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0

Następnie Komisja ustaliła plan pracy komisji na II półrocze 2019 r.

Termin	Tematyka posiedzenia
16 lipca (wtorek) godz. 14:00	1. Utrzymanie cmentarza komunalnego – stan i potrzeby. 2. Sprawy bieżące. 3. Sprawy mieszkaniowe (około godz. 15:00).
10 września (wtorek) godz. 14:00	1. Ochotnicze Straże Pożarne – działalność i potrzeby. 2. Wnioski komisji do projektu budżetu na 2020 rok. 3. Sprawy bieżące. 4. Sprawy mieszkaniowe (około godz. 15:30).
8 października (wtorek) godz. 14:00	1. Bezpieczeństwo publiczne na terenie gminy – informacja Komendanta Policji. 2. Regulamin świetlic wiejskich. 3. Sprawy bieżące. 4. Sprawy mieszkaniowe (około godz. 15:00).
14 listopada (czwartek) godz. 14:00	1. Opiniowanie projektu budżetu na 2020 rok w działkach podległych komisji. 2. Sprawy bieżące. 3. Sprawy mieszkaniowe (około godz. 15:00).
10 grudnia (wtorek) godz. 14:00	1. Gospodarka gruntami i nieruchomościami gminnymi – plan i realizacja. 2. Sprawy bieżące. 3. Sprawy mieszkaniowe (około godz. 15:00).

Radna Lidia Sączawa powiedziała, że powinni się również przyjrzeć stanowi dróg gminnych. Dodała, że chodzi jej szczególnie o drogi transportu rolnego, które często są zaorywane i niszczone.

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że na temat dróg rozmawiali już w styczniu. Dodała, że z tego co jej wiadomo są gminy, które zlecają geodezyjne wyznaczenie dróg gminnych, ale na to potrzebne są duże pieniądze.

Pani Aleksandra Bąkowska zaznaczyła, że trzeba się liczyć z tym, że okazanie 4 punktów kosztuje 2 tys. zł, a przy drodze tych punktów jest znacznie więcej i dochodzi jeszcze koszt odtworzenia danej drogi. Zaznaczyła, że to my musimy udowodnić rolnikowi, że zorał daną drogę. Dodała, że możemy któregoś roku zaplanować akcję odtwarzania tych dróg, ale trzeba na ten cel zaplanować środki w budżecie.

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że wprowadzenie tego tematu do planu pracy, w momencie, kiedy nie ma środków na realizację tego zadania sprawi, że skończy się jedynie na rozmowie.

Radna Edyta Hajdamowicz poruszyła temat bałaganu wokół pojemników na odzież używaną.

Pani Aleksandra Bąkowska odpowiedziała, że są podpisane umowy i firma ma utrzymywać ten teren w czystości.

Radna Edyta Hajdamowicz powiedziała, że należy sprawdzić w umowie jak często mają obowiązek opróżniać te pojemniki.

Radna Lidia Sączawa zapytała, jakie przeznaczenie ma plac koło PoloMarketu?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że jest to teren zieleni.

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że w Rogowie Sobóckim jest budynek na nieruchomości gminnej, który zagraża zawaleniem.

Pani Aleksandra Bąkowska poinformowała, że zlecono już wykonanie projektu rozbiórki tego budynku.

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że mieszkańcy Rogowa Sobóckiego zgłosili jej konieczność wprowadzenia jakiegoś rozwiązania mającego na celu ograniczenie prędkości przez miejscowość. Zaznaczyła, że nie chodzi o progi zwalniające, ponieważ po rozmowie z Radną Powiatu wie, że nie są one dobrym rozwiązaniem. Dodała, że mowa jest o dwóch newralgicznych miejscach (koło kościoła i w okolicy ulicy Słonecznej). Zaznaczyła, że chciałyby, aby komisja przegłosowała ten wniosek i aby gmina wystąpiła w tej sprawie do Starostwa Powiatowego, aby wprowadzono jakieś rozwiązanie mające na celu ograniczenie prędkości.

Radna Lidia Sączawa powiedziała, że przy progach zwalniających nocą ciężarówki nie pozwolą ludziom spać.

Pan Jakub Zawada poprosił komisję, aby doprecyzowali o co im chodzi, ponieważ rozwiązania są różne.

Radny Rafał Kotwica powiedział, że jednym z rozwiązań jest wprowadzenie cyklicznych kontroli policyjnych.

Radna Edyta Hajdamowicz powiedziała, że może dobrym pomysłem byłoby ustawienie fotoradaru.

Pan Jakub Zawada zaznaczył, że występując z pismem do starostwa musimy określić, o co nam konkretnie chodzi (progi, wyspy, czy wzmożone kontrole policji).

Radny Rafał Kotwica powiedział, że chodzi o jakiegokolwiek rozwiązanie, które ograniczy prędkość i ułatwi życie mieszkańcom.

Radny Andrzej Kociński poinformował, że banery na płocie pomiędzy ul. Szkolną, a ul. Św. Jakuba zasłaniają widoczność samochodom jadącym z ul. T. Kościuszki w górę.

Radna Lidia Sączawa zapytała, kto powinien rozjaśnić drogę przed Rogowem Sobóckim, przy przejeździe kolejowym?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że PKP.

Radna Lidia Sączawa powiedziała, że trzeba wystąpić do nich pismem w tej sprawie nim dojdzie do tragedii.

Pan Jakub Zawada powiedział, że na pewno wszystko zostanie uporządkowane przy rewitalizacji linii kolejowej.

Radna Lidia Sączawa powiedziała, że krzaki trzeba wyciąć już teraz, że względu na brak widoczności.

Radna Edyta Hajdamowicz zapytała, do kogo zgłosić konieczność wycięcia uschniętej choinki na ul. Ogrodowej?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że do Ochrony Środowiska.

Radny Rafał Kotwica zapytał, co z tablicami na Osiedle Pana Tadeusza?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że zostały już zlecone i termin realizacji mija 19 czerwca.

Radna Lidia Sączawa zapytała, czy można już postawić kontener obok bocznej bramy na cmentarzu?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że nie, ponieważ teren nie został jeszcze odebrany i nadal jest to plac budowy. Dodał, że jest na cmentarzu boks na kontener i tam trzeba wynosić śmieci. Powiedział, że na prośbę Pani Burmistrz oraz Kierownika chciałby przedstawić kilka spraw, które zostaną także omówione na Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Rolnictwa. Poinformował, że otrzymaliśmy dofinansowanie na budowę placu zabaw oraz zewnętrznej siłowni z programu OSA przy Szkole Podstawowej Nr 2 (kwota dofinansowania 49.700 zł). Łączny koszt inwestycji 99.545 zł.

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że w przyszłym roku trzeba pomyśleć o takim programie na wieś.

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że na wsiach stan placów zabaw jest znacznie lepszy niż w mieście. Dodał, że sołtysi często przeznaczają część funduszu sołeckiego na ich rozbudowę. Poinformował, że w mieście mamy złożony wniosek do LIDERA na jeszcze większą strefę aktywności i plac zabaw przy ul. Strzelców. Poinformował, że w piątek został ogłoszony przetarg na wykonanie ulicy M.C.Skłodowskiej i R.Zmorskiego, a otwarcie ofert nastąpi 14 czerwca o godz. 10:30. Zaznaczył, że każdy może przyjść i uczestniczyć w otwarciu ofert. Dodał, że z tą inwestycją wiąże się również kolejna zmiana budżetu dotycząca kontynuacji budowy sieci sanitarnej w ul. Zmorskiego i Torowej. Poinformował, że zadanie to składa się z dwóch etapów + trzeci SKSM. Zaznaczył, że pierwszy etap niezbędnie należy wykonać przed budową drogi (koszt około 100.000 zł), a drugi etap można kontynuować w roku przyszłym i jest to koszt 226.000 zł.

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała, w jakim terminie te dwie ulice miałyby zostać wykonane?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że zgodnie z dokumentacją przetargową termin realizacji zamówienia przewidziany jest na 22 listopada 2019 r., ponieważ do 3 grudnia gmina musi rozliczyć zadanie. Poinformował, że należy również zwiększyć budżet o 4 tys. zł na okna w Szkole Podstawowej w Świątnikach, aby można było wymienić kolejne 4 okna.

Radna Lidia Sączawa zapytała, dlaczego mowa o 4 oknach, a nie 5?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że od kierownika otrzymał informację o 4 oknach.

Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że na wczorajszej komisji była mowa o 5 oknach.

Pan Jakub Zawada powiedział, że być może jest to jakaś nieścisłość, która zostanie wyjaśniona.

Radna Lidia Sączawa zaznaczyła, że gdyby wcześniej konserwator zabytków wyraził zgodę na etapową wymianę okien to już dawno wszystkie zostałyby wymienione.

Radny Rafał Kotwica powiedział, że miał dzisiaj telefon od mieszkańca Sulistrowic, że nad zalewem jest góra śmieci po turystach. Zapytał, czy Hadlux nie mógłby tego sprzątać zaraz po weekendzie, a nie w piątek?

Pan Jakub Zawada odpowiedział, że będzie rozmawiał z zakładem, czy udałoby się opróżnić te pojemniki 2 razy w tygodniu, ponieważ jeżeli pojedą tam w poniedziałek to na weekend znowu będzie brudno. Dodał, że nie chcą ustawiać większych pojemników, ponieważ znowu pojawiają się podrzuty śmieci.

Ad. 3

Sprawy mieszkaniowe – protokół ZGKiM „Śleza”.

Protokołowała

Rekśc
Agata Rekśc

Przewodnicząca Komisji

D. Drozd
Danuta Szczęch - Drozd